



# សភាពាណិជ្ជកម្មម៉ាឡេស៊ីនៃកម្ពុជា (MBCC) ផ្តល់អំណោយដល់ ក្រសួងបរិស្ថាន ក្នុងសកម្មភាពថែរក្សាបរិស្ថាន និងធនធានធម្មជាតិ

SWIFT NEWS ថ្ងៃទី១៥ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២១

(ភ្នំពេញ)៖ នៅថ្ងៃទី១៤ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២១ម្សិលមិញ គណៈប្រតិភូមកពីសភាពាណិជ្ជកម្មម៉ាឡេស៊ីនៃ កម្ពុជា (MBCC) បានចូលរួមគាំទ្រយ៉ាងពេញទំហឹងក្នុងការបរិច្ចាគស្បៀងអាហារនិងម៉ាសដល់ក្រសួង បរិស្ថានសម្រាប់ការប្រឹងប្រែងក្នុងការថែរក្សាបរិស្ថាន និងធនធានធម្មជាតិ។

គណៈប្រតិភូដឹកនាំដោយលោក KM Tan ប្រធាន MBCC បានប្រគល់អំណោយទាំងនេះជូនលោក សាយ សំអាល់ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងបរិស្ថាន។

ក្រុមហ៊ុន Tan of Baker Tilly Cambodia លោក Mohan Bandam មកពីកាសែតខ្មែរថាមស៍ និងTerrance Teoh មកពីធនាគារ Hong Leong Bankកម្ពុជា បានរួមគ្នាបរិច្ចាគអង្ករផ្កាម្លិះចំនួន ២,១ តោន មីចំនួន ១៨០ កេះ ត្រីខកំប៉ុងចំនួន ១២០ កេស និងម៉ាសការពារចំនួន ១៥,០០០ ដុំក្នុងអំឡុងពេលកិច្ចប្រជុំនៅ ក្រសួងបរិស្ថាន។

ក្នុងអំឡុងពេលនៃកិច្ចប្រជុំនេះ លោក Tan បានសង្ខេបជូនលោក សំអាល់ អំពីប្រវត្តិរបស់ MBCC ហើយបានគូសបញ្ជាក់ថា MBCC គឺជាសភាពាណិជ្ជកម្មដ៏ចំណាស់ជាងគេមួយនៅកម្ពុជាហើយវាដើរតួ នាទីជាយន្តការគាំទ្រនិងលើកកម្ពស់ការវិនិយោគរបស់ម៉ាឡេស៊ីនៅកម្ពុជា។

ការវិនិយោគរដ្ឋាល់របស់ម៉ាឡេស៊ីនៅកម្ពុជាបច្ចុប្បន្នត្រូវបានជាប់ចំណាត់ថ្នាក់ធំជាងគេលេខ៣ ដោយ មានក្រុមហ៊ុនម៉ាឡេស៊ីធំៗជាច្រើនជាសមាជិករបស់ MBCC ។

លោក Tan បាននិយាយនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំថា " MBCC តែងតែចូលរួមយ៉ាងសកម្មជាមួយទីភ្នាក់ងាររដ្ឋាភិ បាលនិងអ្នកពាក់ព័ន្ធដទៃទៀតនៅក្នុងវិស័យផ្សេងៗដែលក្នុងនោះមាន បរិស្ថាន សង្គម និងអភិបាល កិច្ច(Environment, Social and Governance-ESG) គឺជាផ្នែកដ៏សំខាន់មួយដែលបច្ចុប្បន្ន MBCC កំពុង ធ្វើការជាមួយសមាជិក និងសមាគមអាជីវកម្មជាដៃគូដទៃទៀតដើម្បីលើកកម្ពស់សកម្មភាព ESG ប្រកបដោយនិរន្តរភាព តាមរយៈសកម្មភាព និងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរួមគ្នា របស់និយតករ វិស័យឯកជន និងស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុ។"



លោក KM Tan ប្រធាន MBCC (ទី ៣ ពីខាងឆ្វេង) ជាមួយក្រុមការងាររបស់គាត់ និងមន្ត្រីក្រសួងក្នុង អំឡុងពេលបរិច្ចាគម្ហូបអាហារ និងម៉ាស៊ីននៅក្រសួង។ Supplied

ប្រតិភូរបស់ MBCC ក៏បានជម្រាបជូនលោករដ្ឋមន្ត្រីអំពីសកម្មភាព ESG ដែលត្រូវបានអនុវត្តដោយ សមាជិក និងបានលើកពីគម្រោង និងសកម្មភាពមួយចំនួនរបស់ ESG ។

លោក Tan បានសង្កត់ធ្ងន់ថា ESG នឹងក្លាយជាវិស័យដ៏សំខាន់មួយដែលគ្រប់វិស័យឯកជនគួរតែចូល រួមចំណែកហើយសង្ឃឹមថានឹងមានសកម្មភាពរួមគ្នាយ៉ាងសកម្មរវាង MBCC និងក្រសួងនាពេល អនាគតដើម្បីលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងអំពីESG តាមរយៈវេទិកានិងព្រឹត្តិការណ៍ដែលរៀបចំឡើងដោយ MBCC និងសមាជិករបស់ខ្លួន។

ទន្ទឹមនឹងនេះ លោកសំអាត បានសម្តែងការអគុណចំពោះប្រតិភូរបស់ MBCC ក្នុងការផ្តល់ស្បៀង អាហារ និងសម្ភារៈពេទ្យដែលបានបរិច្ចាគដោយក្រុមហ៊ុនម៉ាឡេស៊ីទាំងបី និងស្វាគមន៍គំនិតបង្កើតភាព ជាដៃគូដ៏រឹងមាំរវាងទីភ្នាក់ងាររដ្ឋាភិបាលនិងវិស័យឯកជនក្នុងគោលបំណងបង្កើតប្រព័ន្ធអេកូ ESG ប្រកបដោយនិរន្តរភាពនៅប្រទេសកម្ពុជា។

យោងតាម លោករដ្ឋមន្ត្រី អាជីវកម្មរបស់ម៉ាឡេស៊ីគឺជាអ្នកត្រួសត្រាយផ្លូវមួយក្នុងចំណោមអ្នកវិនិ យោគិនបរទេសនៅកម្ពុជា។

លោកបានលើកឡើងថា ប្រទេសម៉ាឡេស៊ីបានបង្កើតទំនាក់ទំនងល្អនិងកក់ក្តៅជាមួយកម្ពុជាក្នុងរយៈ ពេលបីទសវត្សរ៍កន្លងមកនេះរវាងរដ្ឋាភិបាលទាំងពីរក៏ដូចជាក្នុងចំណោមសហគ្រាសម៉ាឡេស៊ី និង

កម្ពុជាហើយសង្ឃឹមថាទំនាក់ទំនងទ្វេភាគីរវាងប្រទេសទាំងពីរនឹងពង្រឹងបន្ថែមទៀតដោយមានការ ចូលរួមយ៉ាងសកម្ម រវាង MBCC និងភាគីពាក់ព័ន្ធទាំងអស់។

លោក សំអាតបាននិយាយថា ប្រទេសម៉ាឡេស៊ីគឺជាមិត្តដ៏យូរអង្វែងរបស់កម្ពុជាហើយមានគំរូល្អក្នុងវិ ស័យហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធនិងអាជីវកម្មមួយចំនួនដែលអាចនាំមកកម្ពុជា។ ឧទាហរណ៍ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ ល្អ ដូចជា ប្រព័ន្ធបង្ហូរទឹក និងប្រព័ន្ធផ្លូវរូងក្រោមដីការពារទឹកជំនន់ដែលអាចយកមកអនុវត្តនៅកម្ពុជា ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហាទឹកជំនន់។”

លោកបន្តថាគំរូអាជីវកម្មអេកូទេសចរណ៍នៅម៉ាឡេស៊ី ដូចជាឧទ្យានអេកូតាមបណ្តោយឆ្នេរ និងភ្នំអាច ក្លាយជាគំរូល្អសម្រាប់ប្រទេសកម្ពុជាដោយសារប្រទេសនេះមានតំបន់អភិរក្សព្រៃឈើនិងឆ្នេរសមុទ្រដ៏

ស្រស់ស្អាតដែលអាចជាគំរូប្រកបដោយនិរន្តរភាពសម្រាប់ការការពារបរិស្ថានដែលគាំទ្រដោយសកម្មភាពសេដ្ឋកិច្ច។

ម៉្យាងវិញទៀត លោកបាននិយាយថា ប្រទេសកម្ពុជាមានកំណើនសេដ្ឋកិច្ចយ៉ាងឆាប់រហ័សក្នុងរយៈពេលបីទសវត្សរ៍កន្លងមកនេះដោយមានក្រុមហ៊ុនកម្ពុជាមួយចំនួនមានសមត្ថភាពហិរញ្ញវត្ថុដើម្បីពង្រីកអាជីវកម្មនៅក្រៅប្រទេស។

លោក Samal បាននិយាយថា “ អាជីវកម្មទាំងនេះប្រហែលជាចង់វិនិយោគនៅម៉ាឡេស៊ីហើយ MBCC គឺជាដៃគូដ៏ល្អដើម្បីដើរនាទីតួជាស្ថានសម្រាប់ការវិនិយោគនៅក្រៅប្រទេសដែលអាចធ្វើទៅបានដោយក្រុមហ៊ុនកម្ពុជាចូលទៅក្នុងទីផ្សារម៉ាឡេស៊ី”។

